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ragi elevi, la început de an școlar, cea 
dintâi emoție, atât pentru noi, dascălii, 

cât și pentru dumneavoastră, o reprezintă, fă-
ră tăgadă, contactul cu noile manuale așezate 
cu grijă pe băncile clasei. Iar munca noastră, 
a profesorilor, va fi împlinită, când vom reuși 

să vă convingem că orice activitate umană este, în ultimă 
instanță, tributară cărții. Viața citită înlocuiește viața trăită. 
Întregul univers, cu trecutul și prezentul lui, poate fi citit, stu- 
diat și trăit din fotoliu. Înseși proiectele de viitor se vor ivi din 
semnele așternute pe pagina albă: muntele merge la  
Mahomed. Dar acumularea atâtor scrieri poartă în sine o 
deznădejde: mii de kilometri de rafturi cu cărți, milioane 
de titluri, miliarde de tiraje. Ce anume să alegeți voi, ele-
vii noștri? Ce anume să înlăturați? Nu fiți pesimiști. Ha-
zardul le potrivește bine. Afinitățile elective favorizează 
întâlniri fericite. Cartea își găsește întodeauna calea către 
destinatarul ei. Și rețineți: după o vorbă veche, cartea este 
cu adevărat acel „speculum humanae salvationis” (oglinda 
mântuirii omenești), care apropie peste spațiu și timp pe cel 
care caută, de cel care descoperă.

Dragi elevi, Schopenhauer numește cartea „pa-
piernes Gedaechtniss der Menschheit” (memoria-hârtie a 
umanității). Prietenă sau dușman, cartea are toate calitățile 
unei persoane morale. Această complexitate ține de faptul 
că, în ciuda aparențelor, litera sa este vie și esența sa se 
confundă cu viața însăși.

P.S. Îngăduiți-mi, dragi elevi, în prag de nou an școlar, 
să vă ofer în dar, iată, într-o versiune simplificată, cele pa-
tru sugestii rectificatoare ale lui Descartes (introduse prin 
formule de tipul „je ne dois pas me plaindre“, „nu trebuie 
să mă plâng“): 1. Nu trebuie să mă plâng că nu înţeleg mai 
mult decât înţeleg (ci, mai curând, să fiu mulţumit că înţeleg 
şi atât). 2. Nu trebuie să mă plâng că mi-e dat să vreau să 
înţeleg mai mult decât pot înţelege (ci să fiu recunoscător că 
mi s-a dat facultatea de a voi în chip nelimitat). 3. Nu tre- 
buie să mă plâng că am fost înzestrat cu mai multă libertate 
decât pot duce (ci să admit că nu ştiu să o folosesc. Cu alte 
 cuvinte, faptul că, fiind liber, aleg, adesea, prost nu dovedeşte 
imperfecţiunea lui Dumnezeu, ci insuficienţa mea). 4. Nu 
trebuie să mă plâng că nu pot cunoaşte în mod absolut (ci să 
mă bucur de puterea pe care mi-a dat-o Creatorul de a nu mă 
pronunţa cu privire la lucrurile pe care nu le ştiu).

Prof. dr. Ana-Maria COTOȘPAN

MAURENI
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JEBEL
„Locuitorii se vor bucura de cele mai bune condiții!”

Timiș

J

Pagină realizată de Ionela-Flavia FANU

Domnule primar, mă bucur mult că avem oca-
zia, prin intermediul Micului Jurnal al Primăriilor, 
să facem cunoscută comuna Jebel și traiul frumos 
al bănățeanului de aici. Este primul nostru interviu 
și, ca fiică a satului, nu pot decât să mă 
simt mândră de faptul că primarul meu 
este deschis acestor inițiative culturale. 
V-aș ruga, în primul rând, să le spuneți 
cititorilor noștri câteva cuvinte despre 
dumneavoastră și despre comuna pe 
care o conduceți cu chibzuiala omului 
experimentat și trecut prin multe.

Sunt primar al acestei  comune, 
prin voința cetățenilor, bineînţeles, de mulți ani.  Sunt 
la al cincilea mandat. Am încercat în toată această 
perioadă să fac tot ceea ce depinde de mine și de 
colegii mei din Consiliul Local, să dezvoltăm locali-
tatea noastră, în mod deosebit din punct de vedere al 
infrastructurii. Drept urmare, am reușit, zic eu, ca în 
această perioadă relativ lungă să ridicăm nivelul de 
trai al locuitorilor noștri prin lucrări de infrastructură, 
în sensul că am reușit să atragem o serie întreagă de 

Sabin BOCIU- Primar al comunei Jebel

ebel, falnic ținut al copilăriei mele, comună binecuvântată din toate punctele de vedere. Se trăiește 
frumos aici, în ciuda vorbelor rele aruncate de răuvoitori. Cum se mai schimbă timpurile și cum 

se poate transforma un sat! Copil al satului fiind, pot spune că dintotdeauna în Jebel se construiește. Se 
construiesc clădiri, străzi, caractere, ajungând să trăim azi ca o familie mult diversificată, cu interese 
diverse, cu intenții felurite și cu un singur gând: progresul. Iar despre aceste lucruri ne spune şi domnul 
primar Sabin Bociu, în rândurile următoare.

fonduri prin proiecte europene, care ne-au ajutat foar-
te mult. Însumate, aceste proiecte înseamnă undeva la 
vreo şase milioane de euro. Am investit acești bani, 
reușind să construim rețeaua de canalizare și stația 

de epurare,  o creșă pentru două grupe de 
copii, am asfaltat majoritatea străzilor, am 
achiziționat un tractor multifuncțional. Pe 
măsura 3.2.2., am reușit să implementăm 
un proiect privind extinderea rețelelor de 
apă cu aproximativ un kilometru. Apoi, am 
accesat măsura 1.2.5. în valoare de un mi-
lion de euro, aceasta însemnând un drum 
agricol de 7.1 kilometri, un drum agricol 

asfaltat. Am accesat şi prin programul GAL, tot pe 
fonduri europene, încă o sută de mii de euro cu care am 
asfaltat o stradă de 1200 de metri. Am mai derulat un 
proiect comun cu 19 primării și Consiliul Județean, de 
informatizare a primăriei. Am pus la punct un sistem 
centralizat, în care lucrăm cu Consiliul Județean. Noi  
ne-am axat îndeosebi pe registre agricole, pe urba-
nism, pe cadastru, și iarăși au fost niște bani atrași de 
noi, care ne-au ajutat foarte mult.

coala Generală cu clasele I-VIII „Mar-
tin Șuboni” din Jebel și-a deschis din nou 

porțile pentru micii învățăcei ai comunei. Ca de fie-
care dată, festivitatea de început de an școlar s-a ținut 
dis-de-dimineață ca un prim exercițiu de rigurozitate 
pentru zilele ce urmează. Învățăceii, învățătorii şi 
profesorii împreună cu domnul primar Sabin Bociu 
și domnul viceprimar Aurel Popa au primit binecu-
vântarea de nou primordiu pe calea înțelepciunii de 
la Prea Cucernicul Părinte al comunei.

Domnul director Vasile Medișean, scrupulos, 
așa cum viața în armată l-a povățuit, a ținut încă de la 
început să prezinte modul în care se va desfășura acti-
vitatea instructiv-educativă în acest an. De aproape o 
viață între elevi, domnul director i-a sprijinit mereu, 
încurajându-i să se autodepășească. Și anul acesta, 
la fel ca în fiecare an, le garantează elevilor că le 
va sta aproape. De 16 ani, de când se află în fruntea 
comunității, domnul primar este mereu prezent la fes-
tivitatea deschiderii noului an școlar, convins fiind că 
educația este pilonul central al societății. Bobocilor 

Din nou la școală!

le urează „un an plin de bucurii, de succes și să învețe 
bine.” Va fi mereu alături de toți elevii acestei școli și 
de familiile acestora, sperând într-un viitor mai bun. 
N-a uitat să le transmită tinerilor învățăcei să asculte 
de domnii profesori, făcând apel la aceștia și la părinți 
„să încercăm să formăm caractere, să formăm oameni 
cu simț moral, care să posede cunoștința binelui și a 
răului, să le transmitem principiile umane și să făurim 
viitorul cu oameni care cunosc onoarea, demnitatea, 
cinstea și omenia.” Bucuroși de noul început, școlarii 
au pășit împreună cu învățătoarele și diriginții lor, oa-
meni care le vor fi părinți, prieteni și mentori încă un 
an, spre clasele pregătite cu iscusința dascălului care 
cunoaște rolul vital al învățăturii. Pe bănci au găsit 
așezate cărțile cu și prin care își vor înălța spiritele 
spre nemurirea științei și a culturii.

Ș
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„ Este prioritar să întemeiem o familie a întregii comunități!”

Brian FILIMON - Primar al comunei Măureni

omuna Măureni este comuna lui Augustin Pacha, episcop romano-catolic de Timișoara. O 
comună simplă, situată în imediata vecinătate a județului Timiș, aparținând județului Caraș-

Severin. Atestată documentar în 1828, Măureni este de fapt „Câmpul lui Mauriciu”, așa cum s-ar traduce 
„Moritzfeld” din limba germană, de unde și denumirea actuală.

Iată-ne, așadar, la Măureni, față-n față cu domnul primar Brian Filimon pentru prima dată.

)

C

Domnule primar, ne bucurăm că ne aflăm în 
comuna Măureni într-un cadru ce emană tinerețe, 
în primul rând, fiindcă și domnul viceprimar și dum- 
neavoastră aveți o frumoasă vârstă de 30 de ani. 
Cum s-a întâmplat ca un om atât de tânăr, având 
și alte perspective și oportunități să se așeze pe un 
drum care duce la scaunul de edil al comunei?

Vă mulțumim pentru aprecieri. Le-
gat de această întrebare, vă spun că ne-a 
mai fost adresată, pentru că știm cu toții 
că nu e un drum ușor și nu e tocmai o de-
cizie facilă. Suntem doi tineri într-adevăr, 
tineri entuziaști, care își doresc să facă 
treabă pentru comunitate. Avem această 
ambiție, și cu siguranță se vor vedea roa-
dele muncii noastre. Dorința este mare,  
am venit aici cu tot sufletul, cu toată ener- 
gia, și vă dați seama că suntem foarte 
atașați de localitatea în care am crescut, de Măureni.

Cred că înainte de alegeri și, bineînțeles, după 
ce ați fost ales, v-ați stabilit niște țeluri referitor la 
comună. Ce lipsește la Măureni?

Drept să vă spun, nu mi-am dat seama exact, 
dar aveam o idee împreună cu domnul viceprimar. Nu 
aș vrea să vorbesc foarte mult despre lipsuri, însă ar 
fi multe lucruri pe care ar fi util să le adăugăm. Con- 
sider că este prioritar să întemeiem o familie a întregii 
comunități, să strângem rândurile, să trăim frumos. 
Dacă vom găsi o cale bună de comunicare și, bine- 
înțeles, dacă noi, Consiliul Local și cetățenii ne vom 
uni, rezultatele vor fi dintre cele mai frumoase.

Domnule primar, care sunt obiectivele priori-
tare pentru comună?

Obiective sunt multe și cam toate prioritare, 
și dorim să începem să le atingem. Nu aș vrea să le 
enumăr, însă avem o direcție clară, cu câteva proiecte 
în derulare, cu proiecte care stau la mâna aprobării. 
Vom începe în curând execuția lucrărilor de canali-
zare și asfaltare pe raza comunei Măureni și a satu-
lui Șoșdea. Pe zi ce trece apar noi lucruri care trebuie 
îmbunătățite. Ceea ce dorim este să lucrăm în paralel 
la proiectele mari, precum canalizarea și asfaltările, 
însă nu neglijăm nici proiectele care se consideră 
nesemnificative, dar sunt foarte importante pentru o 
localitate; mă refer aici la aspectul comunei, la igieni-
zare, tot ce ține de acele lucrări pe bani puțini.

Domnule primar, știm că sunteți un om apro-
piat de activitatea sportivă. Câte echipe de fotbal 
aveți în comună?

Două, care activează în liga a V-a.
Sunteți mulțumit de tinerii care activează 

aici? Sunt toți fii ai comunei?
Nu pot să spun că sunt foarte mulțumit în 

ceea ce privește organizarea lor până în 
momentul de față. Am fost aproape de 
echipă și înainte de a ajunge primar. Pen-
tru mine este clar: în sport nu se poate 
obține performanță fără o organizare 
temeinică, la fel cum o echipă nu poate 
fi condusă de fiecare jucător în parte, e 
nevoie de un antrenor foarte bun, iar aici 
mai avem puțin de muncit. Nu suntem to-
tal mulțumiți de evoluția lor, dar îi spri-
jinim și îi încurajăm.

Pentru că sunteți un om deschis activităților 
culturale, și nu numai, cum apreciați efortul Uni-
unii Jurnaliștilor din Banatul Istoric care, în parte-
neriat cu Asociația Primăriilor din Banatul Istoric, 
editează aceste jurnale?

După părerea mea, sunt importante aceste jur- 
nale pentru întregul areal al Banatului și sunt de apre-
ciat aceste eforturi. Cu cât vom comunica și vom co-
labora mai multe primării și primari se vor găsi idei 
benefice pentru dezvoltarea întregii comunități a Ba-
natului. Este totalmente salutară și mă bucur că avem 
ocazia să facem parte dintr-un astfel de proiect.

 Acum, când clopoțelul a sunat în școlile co-
munei, ce le spuneți copiilor care au început  un nou 
capitol în parcursul lor educativ?

 Am fost alături de ei la începutul anului șco-
lar și aș vrea să le subliniez cât de important este să 
conștientizeze că fără școală nu poți realiza mai ni-
mic, iar dorința noastră este să avem elevi cât mai 
conștiincioși, care să respecte părinții, familiile și 
instituția școlii, cu cadrele didactice. Eu consider că 
de acasă, din sânul familiei, copilul începe să se for-
meze, iar școala nu face decât să direcționeze con-
duita și formarea lui ca individ. Dacă colaborarea 
copil-familie-școală va fi una rodnică, cu siguranță și 
comunitatea va avea de câștigat. Noi le promitem și le 
garantăm tot sprijinul nostru.

Consemnat de Ionela-Flavia FANU

Caraș-Severin
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Gheorghe FRIGIOI - Primar al comunei Crucea

Centrul de bătrâni din Stupina, 
un proiect de succes

„Vrem să avem o mașină de pompieri a comunei, 
cu care să ajutăm și vecinii!”

I

Constanța

omuna Crucea se află într-o continuă 
dezvoltare. Primarul Gheorghe Frigioi 

împreună cu Consiliul Local implementează pro-
iectele demarate în mandatul trecut, dar şi lucrări în-
cepute în vară, în interesul cetăţenilor. 

Educația reprezintă una din-
tre priorităţile autorităţilor locale din 
Crucea, astfel că au solicitat fonduri 
guvernamentale în valoare de 500.000 
de euro pentru extinderea Liceului 
Tehnologic cu patru noi săli de clasă. 
De altfel, toamna a adus încă o bucu-
rie copiilor din comună: o grădiniţă 
inaugurată la începerea anului școlar. 
Noul sediu are două săli de clasă, locuri de joacă, 
o sală pentru activităţi festive, un cabinet medical  
şi grupuri sanitare. „În sfârşit, după atâta timp,  
efort şi zbatere, am reuşit să finalizăm cel mai impor-
tant obiectiv din agenda noastră. Avem o grădiniţă 
nouă, modernă“, a punctat şeful administraţiei lo-
cale.

O altă lucrare importantă a edilului este siste-
mul de alimentare cu apă a localităților Stupina, 
Şiriu, Gălbiori şi Crişana, fiind montate conducte 
pe 25 de kilometri. „Lucrăm la cele patru alimentări 

cu apă. Lucrările de la Stupina sunt 
pe ultima sută de metri, iar cele de la 
Gălbiori vor fi gata cel târziu la sfârşitul 
lunii octombrie. Cele de la Crişan şi 
Siriu, însă, vor fi finalizate în primăvara 
anului următor, fiind vorba de o reţea 
mai lungă”. 

Totodată, un proiect important 
pentru Crucea este şi achiziţionarea 
unei maşini de pompieri şi a unei 

ambulanţe. „Ne-am înscris într-un proiect pentru a 
achiziţiona o maşină de pompieri care să fie a co-
munei, dar cu care să ajutăm şi vecinii. Sperăm noi 
să aducem alături de această formaţie de pompieri şi 
o ambulanţă. Am făcut demersurile necesare, atât la 
Ambulanţa Constanţa, cât şi la nivelul Ministerului 
Sănăţii”, explică primarul Gheorghe Frigioi.

Pagină realizată de Ada MAXIM

rimăria comunei Crucea a 
anunţat recent că a atribuit un 

contract de peste 3,3 milioane lei pentru 
execuţia lucrărilor de construcţie, mon-
tare şi instalare a unei centrale genera-
toare de energie alimentată cu biogaz şi 
turbină eoliană. Proiectul este pe fon-
duri europene, iar în august s-a încheiat 
procedura de atribuire. Pentru licitaţia 
lansată la sfârşitul lunii iunie s-au depus 
doar două oferte, iar câştigătoare a fost 
declarată cea aparţinând Opal Construct 
SRL din Constanţa, care a venit cu un 
preţ de 3.373.142,4 lei. Societatea s-a 
angajat să finalizeze lucrarea în şapte 
luni, iar, potrivit primarului Gheorghe 
Frigioi, proiectul presupune realiza-
rea unui hibrid compus dintr-o turbină 
eoliană de 200 kW şi o instalaţie de 
biogaz de 100 mc, care va produce ener-
gie electrică ieftină şi nepoluantă pentru 
instituţiile publice din comună.

C

naugurat în urmă cu doi ani, Centrul de Îngrijire pentru 
Persoane Vârstnice din localitatea Stupina a fost realizat 

prin proiectul „Îmbunătăţirea calităţii vieţii pentru locuitorii co-
munei Crucea“ şi finanţat prin Programul Naţional de Dezvoltare 
Rurală 2007-2013, Măsura 322. Potrivit primarului comunei  
Crucea, Gheorghe Frigioi, centrul deţine 13 camere mobilate şi 
dotate cu televizoare, fiecare cu baie proprie, bucătărie, sală de 
mese, cabinet medical, o sală de tratament, una de recreere, pre-
cum şi una în care vârstnicii pot socializa, fapt de care se pot 
bucura şi în parcul centrului.  „Capacitatea acestui centru este 
de 26 de locuri, dintre care 20 sunt ocupate de persoane din 
comună sau din alte localităţi, dar care şi-au stabilit domiciliul 
aici“, spune primarul Frigioi. Potrivit acestuia, deşi s-ar dori ex-
tinderea centrului, acest lucru nu este posibil, deoarece strate-
gia Uniunii Europene vizează reducerea numărului persoanelor 
instituţionalizate. „Nu putem extinde Centrul de Îngrijire pentru 
Persoane Vârstnice din localitatea Stupina, deoarece U.E. mar-
şează pe includerea persoanelor instituţionalizate în familie. De 
aceea, centrul nostru are o capacitate redusă. Dacă la început avea 
disponibile 50 de locuri, acum s-au redus la 26. Încă avem solici-
tări, astfel că soluţia este să-l aducem la capacitate maximă, mai 
ales că singura condiţie pentru a fi acceptat în centru vizează doar 
vârsta”, a explicat şeful administraţiei publice locale din Crucea.

Energie electrică ieftină și 
nepoluantă la Crucea!

P
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Cum este corect ?

GLIMBOCA

Investiție de 500.000 de euro la 
Glimboca

A

V

Caraș-Severin

ești bune pentru toți cetățenii din Glimboca, în-
trucât numărul locurilor de muncă din zonă se 

va mări. Grupul „Custom”, companie cu capital italian,  
care de zece ani produce case de marcat la Glimboca, 
a decis să mărească capacitatea de producție a fabricii, 
pentru a face din aceasta una dintre cele mai importante 
unități ale grupului. Capacitatea actuală de producție, 
de 130 de mii de case marcat pe an, va trece de dublul 
numărului din prezent, firma italiană  propunându-și 
o producție de 300 de mii de bucăți anual. Pentru re-
alizarea acestei dorințe se va investi peste jumătate de 
milion de euro, iar numărul angajaților ar putea crește 
până la finalul anului în curs  la aproape o sută. Astfel, 
în acord cu dorințele companiei italiene, la mijlocul lu-
nii august, 2016, a fost inaugurată extinderea unității de 
producție de la Glimboca. În același timp, este potrivit 
să menționăm faptul că oficialii companiei consideră că 
investiția de 500 de mii de euro de la Glimboca va duce 
la consolidarea competivității grupului „Custom” la ni-
vel mondial. În anul 2015, această companie a avut la 
Glimboca o cifră de afaceri de aproape 11 milioane lei, 
adică 2,5 milioane euro, cu 78% mai mare față de 2014.

„Școala este unul din cei mai importanți piloni 
ai casei ce se cheamă România!”

uând în considerare utilizarea greșită a 
diferitelor cuvinte și construcții din limba 

română se ivește nevoia de a lămuri o serie de 
greșeli frecvente pe care vorbitorii acestei limbi le 
fac. Cu această ocazie ne îndreptăm atenția asupra 
unui cuvânt utilizat de un număr foarte mare de 
vorbitori de limba română în mod greșit. Cuvântul 
la care ne referim este vizavi. Acesta este scris de 
majoritatea românilor sub forma de vis-à-vis, însă 
această formă este una incorectă, întrucât limba 
de proveniență a acestui cuvânt este într-adevăr 
franceza, dar el s-a adaptat normelor limbii româ- 
ne. Astfel, forma corectă,  precum și unica preci-
zată în DOOM 2, este vizavi. Mai mult de atât, 
contextul în care este utilizat cuvântul vizavi este 
de multe ori unul nepotrivit. Este un cuvânt ce 
este folosit în construcții sinonime cu: referitor 
la o anumită persoană, sau în comparație cu un 
lucru, însă cuvântul vizavi apare în DEX având 
sensul de spațiu, nicidecum în alte contexte. Pen-
tru o explicație clară oferim următoarele exemple:

„Vizavi de restaurant se află stația de me-
trou.” (Corect)

„Vizavi de această problemă, am să-ți spun 
ceva important.” (Greșit)

În exemplul greșit, vizavi trebuie înlocuit 
cu față de, în privința sau în ceea ce privește.

Rubrica școlii

a în fiecare an, în prima zi de școală s-a 
resimțit parfum de curiozitate, emoții, ne- 

răbdare și mult entuziasm, atât printre elevi și pă-
rinți, cât și printre profesori. În localitatea  
Glimboca, această zi a devenit cel mai bun 
prilej de a stărui și a cugeta asupra impor- 
tanței educației din România, precum și 
motiv potrivit de a transmite gândurile cele 
mai bune elevilor ce studiază la școala din 
comună. Cu ocazia începerii anului școlar 
2016-2017, domnul primar Petru  Crîsnic a 
ținut să amintească rolul fruntaș al învățăturii 
în crearea unei societăți prospere.  În aceeași 
ordine de idei, domnia sa a menționat că pentru a for-
ma un mediu în care toată lumea are de câștigat este 
nevoie de o bază educațională și culturală temeinică. 
Prin urmare, domnul primar a subliniat ideea conform 
căreia clopoțelul auzit în prima zi de școală este sim-
bolul viitorului, iar printre cuvintele demne de reținut 

Petru Crîsnic - Primar al comunei Glimboca
și cu un ecou puternic asupra generației actuale se 
regăsește urarea  acestuia, prin care a precizat faptul 
că școala este unul din cei mai importanți piloni ai 

casei ce se cheamă România, iar începerea 
școlii reprezintă un moment de bucurie și 
emoție. Tot în cadrul acestui dialog, despre 
învățătură și educație, domnul primar a afir-
mat cu mare drag  faptul că le dorește tuturor 
elevilor un an bun, cu rezultate favorabile și 
mult spor profesorilor pentru a împărtăși ce-
lorlalți din cunoștințele lor. Astfel, privind în 
ansamblu asupra însemnătății unui nou înce- 
put de an școlar pentru toți cetățenii comu- 

nei Glimboca, în frunte cu domnul primar Petru 
Crîsnic, am realizat că rolul educației este conștien- 
tizat și asumat de toți cei care se află în administrația 
locală a acestei comune, precum și de către cadrele 
didactice care sunt nerăbdătoare să ofere un volum cât 
mai mare de cunoștințe copiilor dornici de învățare.

C

L

 Pagină realizată de Alexandra BOICU
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PECIU NOU

a Peciu Nou plutește în aer speranța. Speranța de mai bine. L-am întâlnit pe domnul primar Gabriel 
 Drăgan, un om tânăr, energic și pus pe fapte mari. Ne-a primit cu toată amabilitatea în biroul dom- 

niei sale, unde am purtat o mică discuție legată de schimbarea pe care dorește să o întreprindă în comună.

„Vrem să facem schimbarea dorită de către cetățeni!”
Timiș

L
Domnule primar, sunteți un om extrem de 

tânăr și doresc ca în debutul dialogului nostru să vă 
felicit pentru succesul dobândit în recentele alegeri. 
De asemenea, v-aș ruga, pentru cititorii noștri, să vă 
prezentați în câteva cuvinte.

În primul rând, vă mulțumesc fru-
mos, atât pentru urări, cât și pentru fap-
tul că am avut ocazia să ne cunoaștem. 
Numele meu este Gabriel Drăgan, așa 
cum bine știți. Menționez că nu am mai 
lucrat în administrație și am candidat și 
am venit aici cu gândul  de a fi un spri-
jin pentru toți cetățenii noștri, incluzând 
aici, pe lângă comuna Peciu Nou, și 
satele aparținătoare: Sînmartinul Sîrbesc 
și Diniaș.

De unde sunteți de loc, domnule primar?
De la vârsta de doi ani locuiesc în Peciu Nou. 

Aici am crescut, am copilărit și pot spune că această 
localitate este foarte aproape de sufletul meu, motiv 
pentru care doresc să dezvoltăm localitatea cât de 
mult cu putință. 

Așadar, sunteți un bănățean autentic?
Get-beget! Bunicii mei sunt de origine din 

Berini- din partea tatălui- și Buziaș- din partea mamei.
Observ că aveți chiar aici, în birou, un tablou 

frumos, cu familia dumneavoastră. Familia trebuie 
să fie o nesecată sursă de inspirație și energie.

Așa este. Mă mândresc cu familia mea, cu soția 
și cei doi băieți. Sunt un sprijin pentru mine.

Haideți să vorbim puțin și despre parcursul 

Gabriel DRĂGAN - Primar al comunei Peciu Nou

dumneavoastră în slujba cetățenilor. Cu ce gânduri 
ați început mandatul?

Vrem să facem schimbarea dorită de către 
cetățeni. Ne dorim să colaborăm mai mult cu 
cetățenii. Luăm în calcul întreaga comună pentru a 

le putea clădi un viitor mai bun copi-
ilor noștri. Avem în vedere dezvoltarea 
infrastructurii, dorim să atragem fon-
duri europene, să sprijinim școala, să 
sprijinim cele două echipe de fotbal și 
ansamblurile de dans popular și nu în ul-
timul rând am dori să construim un parc. 
Vrem să ne dezvoltăm și din punct de 
vedere al infrastructurii, dar și cultural, 
iar proiecte sunt o grămadă. De aseme-

nea, condițiile în care învață copiii claselor I-IV nu 
sunt chiar cele mai prielnice și vom face tot posibilul 
să rezolvăm și acest aspect.

V-ați așteptat, domnule primar, atunci când 
ați candidat, să întâlniți asemenea probleme? 

Știam care sunt problemele pe care le 
întâmpinăm cu toții, fiind de aici din localitate. Și vă 
pot spune că este foarte greu să le rezolvăm. 

Spuneți-mi, vă rog, ce le transmiteți locuito-
rilor comunei?

Noi le cerem doar răbdare. Avem nevoie de pu-
țin timp ca să începem să derulăm proiectele. Să aibă 
răbdare și încredere fiindcă noi vom face tot ce ne stă 
în putință pentru dezvoltarea localităților noastre.

Vă mulțumim și vă urăm mult succes în con-
tinuare!

Ansamblul „Datina”, al comunei Peciu Nou 
a participat la a XI-a ediție a Festivalului Național 
de Folclor pentru Copii si Tineri Interpreți ai Cân-
tecului și Dansului Popular  „Dobroge, vatră de fol-
clor”, desfășurat în perioada 23-28 august.  Tinerii 
dansatori au încântat spectatorii, dar mai ales juriul, 
cu talentul, pasiunea și energia lor. Au reprezentat 
cu mândrie și cu conștiința că tradiția face parte din 
viața noastră, comuna Peciu Nou și județul Timiș și 
nu au venit cu mâna goală. Ansamblul „Datina” a 
câștigat două premii importante - Locul I și Locul 
II la concursul de coregrafie dans popular - cu vârste 
între 18-25 ani. Nu poate fi decât înălțător pentru o 
comunitate faptul că se poate mândri cu asemenea 
performanțe. Pe această cale, domnul primar și Con-

Tinerii comunei premiați la Mangalia
siliul Local le mulțumește tinerilor pentru mândria 
de a fi copii ai comunei, pentru șansa de a arăta țării 
întregi frumusețea dansului bănățean și pentru efor-
tul depus în cinstea folclorului românesc.

Pagină realizată de Ionela-Flavia FANU
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ZAM
Dragi elevi ai comunei Zam,
 
Începutul noului an școlar  îmi oferă plăcutul prilej de a vă adresa cele mai calde urări de sănătate 

și bune,  foarte bune rezultate la învățătură. Vă adresez aceste urări, atât în numele meu, cât și al  
Consiliului Local al comunei Zam.

Bunul Dumnezeu să vă binecuvânteze pe voi, pe dascălii și pe părinții voștri!

Sorin NISTOR - Primar al comunei Zam

A

Rubrica școlii

Z

Noutăți la examenele naționale 

Hunedoara

 Așa cum v-am obișnuit, publicăm și în acest 
număr de revistă calendarul ortodox al lunii viitoare.

                                                                         R

ice Scriptura: l Cei ce n-au sfătuitori cad 
ca frunzele. De aceea este bine să ne mai 

sfătuim. l Cade-se celui ce învață și nu face ca, 
rușinându-se de cuvintele sale, să înceapă și el a lu-
cra într-o bună zi”. l Dacă n-ai sporit în rugăciunea 
minții, ascultă cu mare atenție Liturghia și strana, 
că te ajută să te concentrezi cu mintea în inimă. Fo-
arte mult te ajută. l Tineri care vă uitați la televizor, 
trebuie să știți că asimilați tot ceea ce vedeți acolo 
și încet-încet veți ajunge și să fiți ceea ce asimilați! 
Cela ce tuturor vedeniilor și tuturor viselor nu crede, 
filosof duhovnicesc este.

Rubrică îngrijită de Pr. Romulus FRANCESCU

nul școlar care a început în această lună  
va aduce și două noutăți la examenele 

naționale. Astfel, din acest an școlar ponderea mediilor 
din clasele a V-a și a VIII-a  la admiterea la liceu va fi 
de 20 la sută, față de 25 la sută până acum, iar admiterea 
va fi făcută într-o singură etapă computerizată, urmată 
de o etapă în care vor fi analizate cazurile speciale. Ad-
miterea în liceu se va finaliza, astfel, mult mai repede, 
în 28 iulie. O altă noutate la examenele naționale este 
că va fi eliminată prevederea conform căreia nota finală 
după contestații la bacalaureat și la evaluarea națională 
se modifică numai în cazul în care între nota inițială și 
cea de la contestație există o diferență mai mare de 0,5 
puncte. Tot din acest an școlar, elevii claselor a XI-a și 
a XII-a vor avea manuale gratuite.

Îndemnuri creștine

n sistemul gospodăresc suplimentarea cu calciu 
(Ca) și fosfor (P) a hranei la diferitele specii și 

categorii de animale nu este necesară, întrucât ani-
malele își asigură aceste macroelemente din anumite 
categorii de furaje. În sistemul intensiv însă, unde 
se cresc hibrizi și rase cu potențial productiv ridicat, 
această suplimentare e imperios necesară. 

Dr. Vasile Vișăoan (Zam, septembrie 2016)

Sfatul veterinarului nostru
Î
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BERZOVIA
Ioan POP - Primar al comunei Berzovia

Noua administrație locală a comunei Berzovia

„Cunosc Berzovia de 35 de ani!”
Caraș-Severin

R

Domnule primar Ioan Pop, veniți dintr-o zonă 
eroică a neamului românesc, din Clujul martir. 
Aveți o vârstă frumoasă. V-ați întemeiat aici, în satul 
Gherteniș, comuna Berzovia, o familie argheziană. 
Spuneți-mi, cum vi se pare comuna Berzovia astăzi, 
când sunteți primar, cu problemele și proiectele pe 
care doriți să le derulați din această poziție.

Cunosc comuna Berzovia de 35 de 
ani. O cunosc datorită faptului că am ter-
minat școala de subofițeri de poliție în anul 
1981 și am fost repartizat în această comună, 
respectiv în acest birou mi-am început acti-
vitatea ca polițist. Această comună este una 
bogată,  face parte din județul Caraș-Severin 
și este a treia comună ca număr de locu-
itori și obiective economice din județ. Într-
adevăr, nu mai este ceea ce a fost până la Revoluția 
din 1989. Atunci populația era mai mare, având foarte 
mari unități economice, cum a fost ISCI Berzovia, 
FNC Berzovia, IAS, CAP-urile din cele trei sate.

Cu cât a scăzut populația, domnule primar, 
față de anul 1989?

A scăzut destul, deoarece sunt foarte mulți care 
au plecat. Spre exemplu, la IAS erau foarte mulți ar-
deleni, veniți din Cluj, Bistrița, Maramureș, care ori 
au ieșit la pensie, ori s-au mutat. Pot să vă spun că  
aproximativ 50% s-au întors la locurile lor. 

Unitățile economice au dispărut…
Au dispărut. Acum, în locul lor au luat ființă 

altele. Spre exemplu, în locul ISCIP-ului a luat ființă 
societatea Collini, care are ca obiect de activitate 
creșterea puilor pentru carne. 

i frumoasă și caldă la hotarul toamnei ce stă să ne copleșească cu aromele ei bogate, iar noi sun- 
tem în drum spre Berzovia, unde noul primar ne așteaptă în biroul domniei sale. Foarte amabil, o 

gazdă bună cu un spirit veșnic tânăr, domnul primar ne-a vorbit despre comuna atât de dragă domniei sale. 
Z

Care asigură locuri de muncă locuitorilor.
Da. Asigură locuri de muncă. Mai sunt și al-

tele. A venit Banat Bun în locul fostului SMA. 
Am avut SMA mare la Berzovia. La IAS este o 
întreprindere de prelucrare a lemnului. Lângă 
avem o societate care are ca obiect de activitate 

construcții metalice. Alte obiective sunt 
cele care au ca principală activitate agri- 
cultura și alimentația publică, cultura 
păioaselor și a porumbului.

Domnule primar, a început un 
nou an școlar. Mâine, poimâine veți avea 
nepoți, care vor face primii pași pe calea 
învățăturii tot aici... Cum ați întâmpinat 
acest nou început?

Școlile au fost pregătite, a fost de 
muncă. Am avut probleme în ceea ce privește personal-
ul, fiindcă am avut de realizat niște reparații, dar iată că 
am reușit să întâmpinăm noul an școlar pregătiți așa cum 
se cuvine. Învățământul se va desfășura în condiții op- 
time. De asemenea, avem intenția să introducem încă 
un microbuz școlar pe ruta Șoșdea-Măureni-Gherteniș 
-Fizeș pentru elevii Liceului Tehnologic din Berzovia.

Ce le-ați urat elevilor cu prilejul deschiderii 
noului an școlar?

Un an bun cu rezultate pe măsură la învățătură. 
Am participat la toate deschiderile de an școlar  la 
Bocșa, iar anul acesta nu am putut lipsi de la festivita-
tea de început de an școlar de la Berzovia. 

Noi vă mulțumim pentru timpul acordat și vă 
urăm un parcurs rodnic!

Interviu consemnat de Ionela-Flavia FANU

ezultat al alegerilor locale din 5 iunie, Consiliul Local a fost 
validat de către Comisia de Validare care legitimează această 

instituție reprezentată de noii membri și marchează începutul activității 
administrative a comunei. Noua Administrație Locală este condusă de 
un nou primar, domnul Ioan Pop din satul Gherteniș, sat aparținător 
comunei Berzovia. La 65 de ani, domnul Ioan Pop este la primul său 
mandat după o lungă activitate în structurile Poliției Române. De-
semnat de noii consilieri, Alin Heger ocupă funcția de viceprimar. Iar 
întreaga echipă de administrație este întregită de următorii consilieri: 
l Ioan Șerban, PSD l Aurel Luca Coriolan, PSD l Gheorghe Isac, 
PSD l Ioan Uture, PNȚCD l Petru Borodi, PRM l Gabriel Got-
tvald, PRM l Liviu Brumar, PNL l Cosmin Bold, PNL l Robert 
Nosal, PNL l Nicu Luchici, PSRO l Mihăiță Tinel Roșca, PSRO 
l Adrian Vuca, PUNR. Ioan UTURE

Din albumul comunei noastre

„Eu cred că mai întâi a fost satul 
şi după aceea au venit dealurile 

din jur, ca să păzească frumuseţea 
asta“.  (Octavian Goga)
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BAIA
 „Nu poți lua act la rezolvarea unor probleme 

fără să le cunoști la fața locului!”
Mugurel Laurențiu MARȘAVELA - Primar al comunei Baia

A

Eroi omagiați la Baia

L Î

Tulcea

Din nou la școală!
a o sută de ani de la intra-
rea României în Primul 

Război Mondial, autorităţile locale 
i-au omagiat pe cei căzuţi pentru pa- 
trie. Simpli cetăţeni, dar şi oficialităţi 
au depus flori la la monumentul 
eroilor din comună. În august 1916, 
România era la capătul a doi ani de 
neutralitate. Deși aderase în 1883,  
la Puterile Centrale, alianţa dintre 
Germania, Austro-Ungaria şi Italia, 
ţara noastră urmase exemplul Italiei 
şi s-a proclamat neutră. În vara 
anului 1916, guvernul condus de 
Ion I.C. Brătianu a obţinut garanţii 
că Tripla Alianţă (Franţa, Marea 
Britanie şi Rusia) va recunoaşte 
alipirea Transilvaniei la România. 
Pe 27 august, România declară 
război Austro-Ungariei, iar tru-
pele române trec Carpaţii în  
Ardeal. Au murit peste 330.000 de 
soldați. Speranțele tuturor s-au îm-
plinit atunci datorită acestor eroi. 
Glorie eternă celor care au apărat cu 
sânge aceste pământuri!

șezată între culmile domoale ale Podișului 
Casimcei, comuna Baia începe să capete 

tot mai mult conturul dorit de administraţia locală. 
Primăria împreună cu Consiliul Local 
fac eforturi susţinute pentru a pune la 
punct lucrările demarate în trecut, pen-
tru îmbunătăţirea vieţii locuitorilor din 
comună. Pentru 2016, primarul Mugurel 
Laurenţiu Marşavela doreşte finaliza-
rea proiectelor începute anul trecut şi 
îndeplinirea promisiunilor făcute la în-
ceputul mandatului, câştigat în iunie. 
Domnul Marşavela, cel care, înainte de a ocupa foto-
liul de primar al comunei dobrogene, a avut şi două 
mandate de consilier şi a fost viceprimar, consideră 
că într-o administraţie locală nu edilul este cel care 
construieşte calea spre un viitor mai bun al locuito-
rilor, ci că aceste lucruri se pot face doar cu impli-
carea tuturor cetăţenilor în rezolvarea problemelor 
comunităţii. Oameni deschişi la dialog şi activi. 

“Am învăţat multe în ultimul timp, dar chiar şi în 
timpul campaniei electorale, pentru că ni s-au des-
chis porțile și am ascultat doleanțele sătenilor, am 

cunoscut oameni noi și povești de viață 
tumultoase, luând aminte la îndrumările 
celor ce au edificat istoria satului. Atât 
eu, cât și echipa mea, am făcut această 
incursiune din dorința de a cunoaște și 
înțelege problemele cu care săteanul se 
confruntă. Nu poți lua act la rezolvarea 
unor probleme fără să le cunoști la fața 
locului. De aceea, vreau doar ca prin 

voinţa lor şi prin puterile noastre să rezolvăm tot 
ceea ce ne-am propus”, a conchis primarul Mugurel 
Laurenţiu Marşavela. De altfel, edilul de la Baia 
reaminteşte că misiunea administraţiei publice lo-
cale este de a asigura locuitorilor comunei servicii 
publice eficiente şi de calitate, în condiţii de reală 
transparenţă şi cu implicarea cetăţenilor în luarea 
deciziilor.

n 12 septembrie a sunat din 
nou clopoţelul, iar elevii 

s-au reîntors în băncile şcolilor. 
Multe emoţii au fost şi pentru 
învăţăceii din comuna Baia, de 
la şcolile gimnaziale din Baia,  
Camena, Ceamurlia de Sus şi Panduru. Copii mai mari şi boboci, 
părinţi, învăţători şi profesori s-au întâlnit la festivitatea de deschidere 
a noului an şcolar, alături de primarul Mugurel Laurenţiu Marşavela şi 
consilieri locali, care le-au urat elevilor spor la învăţătură şi rezultate 
pe măsură. O motivaţie în plus a fost dată şcolarilor şi de hăinuţele 
cu care s-au înnoit în ajun de începerea cursurilor, parcă viitorul arată 
altfel când păşeşti în sala de clasă cu pantofii proaspăt scoşi din cutie 
şi cu haina cea nouă pe tine. Dar indiferent că sunt la prima experienţă 
sau au deja „antrenament” în domeniu, cu toţii au simţit pe pielea lor 
ce înseamnă să începi un an nou: emoţie maximă! Îi aşteaptă 36 de 
săptămâni în care trebuie să demonstreze cât de buni sunt la învăţătură. 
Pentru copiii aflaţi la începutul vieţii de şcolar, prima zi de şcoală este 
un eveniment foarte emoţionant, fiind un început de drum, un ritual 
de trecere de la identitatea de copil în mijlocul familiei care-l acceptă 
şi-l iubeşte necondiţionat, la cea a unui copil care,  separat de mediul 
familial atât de sigur pentru el, învaţă că, pentru a fi apreciat, este im-
portant atât ceea ce face, cât şi modul în care se comportă. Le dorim 
succes tuturor şcolarilor!

Pagină realizată de Ada MAXIM
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FÂRLIUG Caraș-Severin

 Pagină realizată de Alexandra BOICU

e această dată ne îndreptăm atenția asu-
pra literaturii române, mai precis asupra 

romanului românesc. Și astfel, în clipa în care ne 
raportăm la literatura română devine necesar să îl 
menționăm pe Mircea Eliade și vraja pe care acesta 
reușește să o transpună prin cărțile sale. Relevant 
referitor la lectură este următorul citat din Romanul 
adolescentului miop, de Mircea Eliade, care sună în 
felul următor: „Cărţile te silesc să-ţi pierzi inteligent 
timpul. Şi, totuşi, această pierdere inteligentă nu e 
mai puţin absurdă, prin faptul că te consumă şi te 
înstreinează.” Așadar, pornind de la una din multitu-
dinea de  expresii demne de reținut din Romanul ado-
lescentului miop, le propunem elevilor spre lectură 
cartea anterior mențio- 
nată. Firul narativ ne 
prezintă adolescența ori- 
cărui iubitor de cărți, lu- 
mea lui interioară minu-
nată, trăită în lectură. 

Romanul adoles-
centului miop este o 
carte care îi încântă 
deopotrivă  pe cei ti-
neri, cât și pe cei mai în 
vârstă, fiind un roman 
care  permite cititorului 
să viseze.

Din biblioteca școlii
D

Sfatul medicului

Acte necesare 
pentru obținerea 

cazierului judiciar

Î

T

Ne-am interesat pentru dumneavoastră

oamna este un sezon 
în care temperaturile 

de afară sunt oscilante, iar ast-
fel vremea rece ne ia de cele mai 
multe ori prin surprindere, aşa 
că medicii ne recomandă mai 
multe metode pentru a ne întări 

ncepând cu data de 11 iulie 2016, pentru elib-
erarea certificatului de cazier judiciar nu se 

mai solicită timbrul fiscal în valoare de doi lei. De 
la aceeaşi dată, în vederea emiterii certificatelor de 
cazier judiciar, nu se mai reţin documente în origi-
nal ori copii legalizate în ghişee, ci doar xerocopii cu 
menţionarea sintagmei „conform cu originalul” de 
către lucrătorii din ghişeu.

O altă măsură referitoare la certificatul de ca-
zier judiciar este reprezentată de faptul că acesta se 
poate obţine de către minorul cu vârsta cuprinsă între 
14-18 ani, personal, fără a fi necesară prezenţa unui 
părinte/tutore la ghişeu, pentru depunerea cererii şi 
dobândirea acestuia. Așadar, pentru a obţine un cer-
tificat de cazier judiciar, orice persoană fizică cu ca-
pacitate de exerciţiu restrânsă (minor 14-18 ani) sau 
deplină (peste 18 ani), poate depune personal cererea-
tip, cu datele complete de stare civilă şi motivată, la 
orice subunitate de poliţie în care există ghişeu de ca-
zier judiciar. Cererea-tip trebuie însoțită de actul de 
identitate, aflat în termenul de valabilitate, precum 
și chitanța prin care se face dovada achitării taxei de 
prestare serviciu, în cuantum de zece lei.

u ocazia începerii unui nou an școlar, con-
ducerea Primăriei și Consiliul local al co-

munei Fârliug, Caraș-Severin, au dorit să transmită 
câteva cuvinte tuturor elevilor și părinților, precum 
și profesorilor. Ceea ce aceștia au ținut să precizeze 
e faptul că drumurile elevilor pornesc din nou, că, 
la început de an şcolar, fiecare dintre noi, indiferent 
dacă suntem elevi, părinţi, prieteni, bunici sau profe-
sori, sperăm ca acesta să fie unul cu împliniri. 

În același timp, administrația comunei  

C

„Tuturor elevilor, o mare sete de carte”
Primăria și Consiliul local al comunei Fârliug

Fârliug a menționat că școala din localitate are multe 
porți care se deschid pentru elevii săi, iar aceștia 
la rândul lor pot deschide alte uși prin învăţătură, 
perseverenţă, disciplină şi rezultate. 

Și poate cel mai important mesaj care se pu-
tea exprima este transmis de administrația comunei 
Fârliug care le dorește tuturor elevilor o mare sete de 
carte, o minte ageră și dorința de a avea numai note 
bune! Iar profesorilor și părinților, le-au urat două 
lucruri: răbdare și toleranță! 

imunitatea și a ne apăra mai bine 
împotriva infecțiilor. În primul 
rând, virozele apar mult mai 
repede toamna, dar  prin con-
sumarea unor alimente bogate în 
antioxidanți, zinc seleniu, vita- 
mina C, acizi grași omega 3, dar 
și prin folosirea unor imunos-
timulatoare care reprezintă pre-

parate medicamentoase  ce pot fi 
achiziționate din farmacii.
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CUMPANA

Primăria comunei Cumpăna vă informează!

Elevii din Cumpăna au început anul școlar în casă nouă

)

C

Constanța

P

P

Cumpăna și-a omagiat eroii
a urmare a numărului mare de solicitări de re-
autorizare a unor lucrări de construcţii nefinali- 

zate de pe raza comunei Cumpana, constatând întocmirea 
neconformă a documentaţiilor ataşate în raport cu modifi-
cările intervenite faţă de autorizaţiile de construire iniţiale,   
aducem la cunoştinţa beneficiarilor şi proiectanţilor urmă-
toarele: u în conformitate cu prevederile art. 54 din Norme 
839/2009 pentru aplicarea legii 50/1991 privind autorizarea 
lucrărilor de execuţie a construcţiilor, se pot emite autori- 
zaţii de construire pentru continuarea lucrărilor rămase de 
executat numai cu condiţia respectării întocmai a documen- 
taţiei care a stat la baza emiterii autorizaţiei de construire 
iniţiale; u modificarea condiţiilor, datelor sau conţinutului 
autorizaţiei de construire iniţiale conduce la reluarea proce- 
durii de autorizare, prin eliberarea unui nou certificat de 
urbanism; u în condiţiile respectării întocmai, fără modi-
ficări, a documentaţiei ataşate autorizaţiei de construire 
iniţiale şi după expirarea termenului de valabilitate al aces-
teia, lucrările rămase de executat se vor face în baza unei 
noi autorizaţii și în raport de concluziile referatului de 
expertiză tehnică.

rimăria și Consiliul Local al comunei 
Cumpăna, în parteneriat cu Asociația 

Națională Cultul Eroilor ”Regina Maria” - Filia-
la Constanța, au organizat manifestări prilejuite 
de comemorarea eroilor marii conflagrații mon-
diale și aniversării a o sută de ani de la intrarea 
României în Primul Război Mondial. Eveni-
mentul a avut loc în ziua de vineri, 9 septem-
brie, la monumentul eroilor situat pe șoseaua 
Constanței, în imediata apropiere a Bisericii 
Adormirea Maicii Domnului. Invitați de onoare 
au fost reprezentanți ai Asociației Naționale a 
Cadrelor Militare în Rezervă și în Retragere – 
ANCMRR și ai Asociației Naționale a Vetera-
nilor de Război – ANVR.

Garda de onoare a Brigăzii 9 Mecanizată 
Mărăşeşti a defilat în cinstea celor căzuți pe 
front, iar în cadrul evenimentului a avut loc și o 
slujbă de pomenire a ostașilor martiri – cetățeni 
ai comunei Cumpăna, oficiată de Înalt Prea 
Sfinția Sa Teodosie, Arhiepiscopul Tomisului.

rimăria și Consiliul Local al comunei 
Cumpăna, județul Constanța, în colaborare 

cu reprezentanții Liceului Tehnologic ”Nicolae Du-
mitrescu” din Cumpăna au deschis anul școlar într-
o clădire nouă. Inaugurarea unuia dintre cele mai 
moderne campusuri din România, realizat în urma 
unei investiţii din fonduri eu-
ropene de circa opt milioane 
de euro, va oferi şansa celor 
600 de copii care vor învăţa 
aici să studieze numai în regim 
de dimineaţă, au explicat 
oficialităţile. “Vă mulţumim 
că ne-aţi fost alături într-un 
moment important pentru noi 
toți - inaugurarea obiectivului 
de investiție Campus şcolar 
Cumpăna, proiect cofinanţat 
din Fondul European de Dez-
voltare Regională prin Programul Operaţional Re-
gional 2007-2013. Obiectivul general al proiectului 
urmăreşte îmbunătăţirea calităţii actului educaţional şi 
creşterea accesului la educaţie în învăţământul preuni-
versitar. Acest campus este destinat întregii zone, nu 
numai elevilor din Cumpăna. Şi pentru că alimentaţia 
publică şi turismul ar putea să nu fie pe placul tu-
turor elevilor luăm în calcul înfiinţarea unei clase de 

mecanică navală”, a arătat Mariana Gâju, primarul 
comunei Cumpăna.

Prezentă şi la momentul începerii lucrărilor 
noului campus, în urmă cu patru ani, prof. univ. dr. 
Ecaterina Andronescu s-a arătat încântată de timpul 
scurt de construcţie. „Îmi doresc din tot sufletul să 

nu construim numai clădiri, 
ci şi caractere, prin educaţie. 
O felicit pe doamna primar 
pentru ambiţia de a ridica 
acest campus”, a afirmat fos-
tul ministru al Educaţiei. În ce 
priveşte dotările noului cam-
pus, există şase laboratoare, 
aici vor funcţiona 31 de clase, 
iar în corpul liceului, din cen-
trul Cumpenei au rămas 23 
de clase, de la pregătitoare la 
clasa a III-a. Fiecare clasă va 

avea propria ei sală, iar separat există un corp care 
găzduieşte laboratorul pentru liceenii care studiază 
turism şi alimentaţie, în patru săli. Cât despre căminul 
internat cu 120 de locuri, acesta va deveni funcţional 
în momentul în care se vor înregistra cel puţin 80 de 
cereri. La acesta se adaugă o cantină, tot cu 120 de 
locuri, şi un bloc de 15 garsoniere destinate profeso-
rilor.

Pagină realizată de Ada MAXIM
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Roxana ILIESCU - Vicepreședinte al Consiliului Județean Timiș

e unde a venit ideea absorbţiei UNPR, de 
către PMP?

Ideea a venit ca urmare a rezultatului bun pe 
care PMP l-a obţinut în alegerile din iunie. Am avut 
oameni tineri care şi-au asumat candidaturile. Par-
tidul a câştigat şi un plus de imagine şi pentru comu-
nitate, fiindcă mulţi dintre aceşti oameni au accesat şi 
administraţia publică.

Un exemplu sunteţi dumneavoastră.
Da. Am devenit vicepreşedinte al Consiliului 

Judeţean Timiş. Totuşi, candidaţilor PMP le-a fost 
destul de greu să devină cunoscuţi, să aibă notori-
etate, în condiţiile în care codul electoral a fost aşa 
cum a fost. Aş vrea să amintesc doar de 
alegerea primarilor dintr-un singur tur.

Dumneavoastră cum priviţi 
acest fapt?

Din punctul meu de vedere a fost 
o mare prostie. În unele cazuri a fost 
neconstituţională alegerea multor pri-
mari, atât timp cât ei au rămas în funcţie 
cu un procent foarte mic la alegerile din 
5 iunie, cu mult sub 50%. Nu s-a stabilit 
niciun prag electoral, iar datorită unei 
prezenţe foarte reduse la vot mulţi primari au câştigat 
alegerile uşor, fără să aibă o acoperire electorală 
reală. Cei care au fost în funcţie au avut toate pârghi-
ile să îşi menţină relaţia cu un anumit electorat şi să 
plece cu prima şansă. Aproape că au fost plictisitoare 
campania şi alegerile din iunie 2016, pentru că se ştia 
de la bun început care va fi rezultatul. „Bătălia” nu a 
fost nici pe departe una corectă.

Sunteţi un exemplu de succes în politică.  
 Prin dumneavoastră, PMP are un vicepreşedinte 
foarte tânăr la Consiliul Judeţean Timiş. Cum aşa?

Pe mine m-a interesat politica de multă vreme, 
dar mai întâi am vrut să am grijă de cariera mea de avo- 
cat şi să îmi urmez vocaţia. În plus, am avut activităţi 
şi cu diferite asociaţii şi fundaţii, implicându-mă 
în proiecte culturale şi artistice sau economice. Cu 
doi ani de zile în urmă, am decis să intru în politică. 
M-am gândit că numai aşa pot schimba lucrurile, 
implicându-mă mai ales într-o funcţie de decizie.

Şi aţi ajuns pe scaunul de vicepreşedinte al 
CJT.

Da, dar până aici am pornit de la zero în PMP 
Timiş. În septembrie 2014, s-a făcut o radiografie 

a membrilor partidului, au fost alegeri, am candi-
dat la funcţia de preşedinte şi am câştigat. Am în-
ceput construcţia filialei. Lucrurile au evoluat în aşa 
manieră, încât am intrat în campania electorală şi, în 
urma votului de încredere al timişenilor, am ajuns pe 
punctul de a negocia pentru o funcţie în administraţia 
înaltă a judeţului. A fost un succes, fiindcă s-a ţinut 
cont de corectitudine, de seriozitate şi de competi-
tivitate. Am fost solicitată să iau chiar funcţia de 
preşedinte al CJT.

Cum se împacă activitatea de avocat cu cea 
de politician?

În ultima perioadă mi-am dedicat mai puţin 
timp profesiei de avocat. Funcţia 
de vicepreşedinte al CJT îmi ocupă 
aproape tot timpul. Fac parte dintr-o 
grupare profesională de avocaţi numită 
Escu, alcătuită din patru cabinete de 
avocaţi. Eu sunt Iliescu şi colegele mele 
sunt Ionescu, de aceea am ales numele 
Escu. Am rămas în formula aceasta, dar 
sunt implicată în activitatea specifică 
extrem de puţin. Nu mai am timp. Pe de 
altă parte, meseria de avocat mă ajută 

foarte mult în funcţia pe care o am acum la CJT.     
Ce va face PMP Timiş în alegerile parlamen-

tare din această toamnă?
Eu voi pune umărul pentru un rezultat cât mai 

bun. Avem şi o țintă realistă. Domnul Răducanu a 
stabilit să câştigăm trei posturi de parlamentari,  
obiectiv pe care eu îl susţin în totalitate şi i-am în-
demnat şi pe colegii mei să facă la fel.

Recent s-a înfiinţat Asociaţia Primăriilor 
din Banatul Istoric, din care fac parte peste 50 de 
primării, din cele 98, iar în 28 septembrie va avea 
loc o întâlnire de toamnă la Timişoara. Cum vedeţi 
acest proiect?

Este foarte bine că s-a înfiinţat Asociaţia 
Primăriilor din Banatul Istoric. Eu am luat cu mare 
seriozitate relaţia cu primăriile din judeţ. M-am întâl-
nit şi cu preşedinţii de GAL-uri. În septembrie, vreau 
să ascult  obiectivele şi proiectele primarilor şi să  
vedem cum poate CJT să îi ajute. Indiferent de 
culoarea lor politică, în mine vor avea un sprijin 
necondiţionat. 

Dialog consemnat de Gheorghe MIRON

D


